



ທ່ານສາມາດຕິດຕໍ່ຕາມຂ່າວສານ ພະແນກສັງລວມ ຫ້ອງການ ທຫລ ໂທ / ແຟັກ ( 856-21 ) 260283

# ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຕາມການກຳນົດ ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ

ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານການທະນາຄານ ຕາມແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ-ລັດຖະບານ ວາງອອກ ໂດຍໄດ້ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ບັບປຸງເຄື່ອງມືຕ່າງໆ ເຂົ້າໃນການເຄື່ອນໄຫວຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຂອງຕົນຢ່າງຕັ້ງໜ້າເປັນຕົ້ນໄດ້ກຳນົດນະໂຍບາຍທາງດ້ານເງິນຕາ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນໃຫ້ມີຄວາມໝັ້ນຄົງ ແລະ ຍັງປະຕິບັດໜ້າທີ່ເປັນຕົວແທນຂອງລັດຖະບານໃນການພົວພັນຮ່ວມມືກັບອົງການຈັດຕັ້ງການເງິນສາກົນ ແລະ ບັນດາທະນາຄານກາງຂອງຕ່າງປະເທດ ໃນພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ.

ຮຽນ ທ່ານຜູ້ອ່ານ ! ຄືຮູ້ນຳກັນແລ້ວວ່າ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແມ່ນທະນາຄານກາງຂອງປະເທດ ຊຶ່ງມີພາລະບົດບາດໃນການເປັນເສນາທິການໃຫ້ແກ່ລັດຖະບານ ໃນການຄຸ້ມຄອງມະຫາພາກທາງດ້ານເງິນຕາ ໃຫ້ມີສະຖຽນລະພາບ, ຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນໃຫ້ມີຄວາມໝັ້ນຄົງ ແລະ ຄຸ້ມຄອງລະບົບຊຳລະໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ ແນໃສ່ເພື່ອຊຸກຍູ້ການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງຊາດໃຫ້ກ້າວໜ້າຕາມລະບອບສັງຄົມນິຍົມຢ່າງບໍ່ຢຸດຢັ້ງ. ຕໍ່ກັບພາລະບົດບາດດັ່ງກ່າວນັ້ນ, ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແມ່ນໄດ້ດຳເນີນການເຄື່ອນໄຫວຢູ່ສາມວຽກງານໃຫຍ່ອັນຕົ້ນຕໍ ທີ່ໄດ້ກຳນົດໃນພາກທີ IV ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ, ສະບັບເລກທີ 47/ສພຊ, ລົງວັນທີ 19 ມິຖຸນາ 2018 ປະກອບມີ: ວຽກງານເງິນຕາແຫ່ງຊາດ, ການປະຕິບັດນະໂຍບາຍເງິນຕາ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນ ແລະ ລະບົບຊຳລະ ຊຶ່ງໃນສາມວຽກງານດັ່ງກ່າວ ເວົ້າໄດ້ວ່າເປັນວຽກງານທີ່ຕັດສິນບັນຫາຄວາມໝັ້ນຄົງທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ຂອງຊາດກໍວ່າໄດ້. ສະນັ້ນ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານດັ່ງກ່າວນັ້ນ ແມ່ນຕ້ອງໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ ແລະ ຕິດຕາມສະພາບເສດຖະກິດພາຍໃນ, ພາກພື້ນ ແລະ ໂລກ ຢ່າງໃກ້ຊິດ ເພື່ອກຳໄດ້ສະພາບເສດຖະກິດ ທີ່ມີການຜັນຜວນຢູ່ເລື້ອຍໆ ອາດສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ເສດຖະກິດການເງິນຂອງປະເທດ.

ສະນັ້ນ, ອີງຕາມວຽກງານທີ່ໄດ້ກ່າວມານັ້ນ ເຫັນວ່າການເຄື່ອນໄຫວຂອງແຕ່ລະວຽກງານແມ່ນປະກອບມີຫຼາຍໜ້າວຽກທີ່ມີອັນສະເພາະ ແລະ ມີເນື້ອໃນຫຼາຍພໍສົມຄວນ. ສະນັ້ນ, ໃນບົດຄວາມນີ້ຜູ້ຂຽນຈະຂໍນຳສະເໜີວຽກງານເງິນຕາແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ທ່ານຜູ້ອ່ານໄດ້ຮັບຮູ້ກ່ອນ ວ່າວຽກງານດັ່ງກ່າວປະກອບມີການປະຕິບັດໜ້າວຽກຫຍັງແດ່? ສ່ວນການປະຕິບັດນະໂຍບາຍເງິນຕາ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນ ແລະ ລະບົບຊຳລະ ຈະນຳສະເໜີໃນແຕ່ລະບົດຄວາມໃນຄັ້ງຕໍ່ໄປ. ສະນັ້ນ, ມາເຂົ້າເນື້ອໃນຂອງການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານເງິນຕາແຫ່ງຊາດ ຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ກັນເລີຍ.

ໂດຍອີງຕາມພາກທີ IV ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ, ໝວດທີ 1 ເງິນຕາແຫ່ງຊາດຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ, ສະບັບເລກທີ 47/ສພຊ, ລົງວັນທີ 19 ມິຖຸນາ 2018 ໄດ້ກຳນົດ ໃຫ້ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານເງິນຕາແຫ່ງຊາດທີ່ປະກອບມີ: ການກຳນົດຫົວໜ່ວຍເງິນຕາ ຊຶ່ງເງິນຕາຂອງ ສປປ ລາວ ແມ່ນເງິນກີບ ກຳນົດຫົວໜ່ວຍເປັນກີບ ແລະ ອັດ ໜຶ່ງກີບ ແປງອອກເປັນຮ້ອຍອັດ; ການຈັດພິມທະນະບັດ ແລະ ຫຼໍ່ເງິນຫຼຽນ ໂດຍມີການອອກແບບ, ກຳນົດສ່ວນປະກອບ, ຮູບພາບ ແລະ ປະເພດທະນະບັດ ແລະ ເງິນຫຼຽນ ເພື່ອສະເໜີລັດຖະບານພິຈາລະນາອະນຸມັດ ໂດຍແມ່ນທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເປັນຜູ້ຈັດພິມທະນະບັດ ແລະ ຫຼໍ່ເງິນຫຼຽນແຕ່ພຽງຜູ້ດຽວ ແລະ ຕ້ອງກຳນົດມູນຄ່າຂອງທະນະບັດ ແລະ ເງິນຫຼຽນ ໃນແຕ່ລະໃບຢ່າງຈະແຈ້ງ ໂດຍມອບໃຫ້ໂຮງພິມ

ຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ທີ່ມີຄວາມຮັບປະກັນດ້ານຄວາມປອດໄພສູງເປັນຜູ້ຈັດພິມ ພ້ອມທັງຮັກສາທະນະບັດ ແລະ ເງິນຫຼຽນ ທີ່ຍັງບໍ່ທັນໄດ້ພິມຈຳໜ່າຍສຸຂອດຈຳລະຈອນ; ການພິມທະນະບັດ ແລະ ຫຼໍ່ຫຼຽນທີ່ລະນຶກ ເນື່ອງໃນວັນສະເຫຼີມສະຫຼອງວັນສຳຄັນທາງດ້ານ ການເມືອງ, ປະຫວັດສາດ, ວິທະຍາສາດ, ວັດທະນະທຳສັງຄົມ ຫຼື ເຫດການສຳຄັນຂອງຊາດ ແລະ ສາກົນ ຕາມການອະນຸມັດຈາກ ລັດຖະບານ ຊຶ່ງໃນການຈຳໜ່າຍທະນະບັດ ແລະ ຫຼຽນທີ່ລະນຶກ ທະນາຄານສາມາດຈຳໜ່າຍເອງ ຫຼື ມອບໃຫ້ການຈັດຕັ້ງ ຫຼື ນິຕິບຸກຄົນ ໃດໜຶ່ງ ຈຳໜ່າຍກໍໄດ້; ການພິມຈຳໜ່າຍທະນະບັດ ແລະ ເງິນຫຼຽນ ແມ່ນການນຳເອົາທະນະບັດ ແລະ ເງິນຫຼຽນ ທີ່ໄດ້ພິມແລ້ວ ອອກສູ່ ຂອດຈຳລະຈອນ ເປັນທະນະບັດ ແລະ ເງິນຫຼຽນ ທີ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ ສາມາດຊື້ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ; ການຖອນທະນະບັດ ແລະ ເງິນຫຼຽນຄືນຈາກການຈຳລະຈອນ ດ້ວຍການຖອນເງິນຄືນຈາກການຈຳລະຈອນ ໂດຍໄດ້ຮັບການເຫັນດີຈາກລັດຖະບານ ຊຶ່ງທະນາຄານ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຕ້ອງແຈ້ງການຖອນເງິນດັ່ງກ່າວ ໃຫ້ມວນຊົນຊາບ. ຜູ້ທີ່ມີທະນະບັດ ແລະ ເງິນຫຼຽນທີ່ຖືກປະກາດຖອນຄືນຈາກການຈຳ ລະຈອນນັ້ນ ມີສິດປ່ຽນເອົາທະນະບັດ ແລະ ເງິນຫຼຽນ ນຳທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຫຼື ທະນາຄານທຸລະກິດ ຕາມມູນຄ່າເງິນທະນະບັດ ແລະ ເງິນຫຼຽນ ທີ່ຖືຄອງ ໂດຍບໍ່ໄດ້ເສຍຄ່າບໍລິການ; ການແລກປ່ຽນທະນະບັດ ແລະ ເງິນຫຼຽນເສື່ອມຄຸນນະພາບ ໂດຍແມ່ນທະນາຄານ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເປັນຜູ້ກຳນົດມາດຕະຖານ ແລະ ເງື່ອນໄຂຂອງການແລກປ່ຽນທະນະບັດ ແລະ ເງິນຫຼຽນ ເສື່ອມຄຸນນະພາບ ເຊັ່ນ: ຖືກ ເຈາະ, ຖືກຕັດ, ແຕກ, ຫັກ, ມີຮອຍຂີດຂຽນ, ບໍ່ມີຄຸນລັກສະນະຂອງເງິນ ຫຼື ມີຮູບພາບທີ່ບໍ່ຈຳແນກໄດ້. ການປ່ຽນທະນະບັດ ແລະ ເງິນ ຫຼຽນ ດັ່ງກ່າວສາມາດດຳເນີນຜ່ານທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຫຼື ທະນາຄານທຸລະກິດ ໂດຍຜ່ານເງື່ອນໄຂຕ່າງໆ ທີ່ຕ້ອງປະກາດໃຫ້ມວນ ຊົນຊາບ; ການທຳລາຍທະນະບັດ ແລະ ເງິນຫຼຽນ ແມ່ນທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເປັນຜູ້ທຳລາຍທະນະບັດ ແລະ ເງິນຫຼຽນ ທີ່ເສື່ອມ ຄຸນນະພາບ ຕາມຂັ້ນຕອນ ແລະ ວິທີການ ທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນລະບຽບການສະເພາະ.



ຮຽນທ່ານຜູ້ອ່ານ ! ທັງໝົດທີ່ໄດ້ນຳສະເໜີໄປນັ້ນ ແມ່ນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານເງິນຕາແຫ່ງຊາດ ທີ່ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຕ້ອງໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂດຍສະເພາະການຈັດພິມທະນະບັດ ເພື່ອມາທົດແທນເງິນກີບທີ່ຖືກທຳລາຍ, ສູນເຫຍາຍ ຫຼື ສູນເສຍຈາກການຈຳລະ ຈອນໃນສັງຄົມ ເພື່ອນຳສະເໜີລັດຖະບານພິຈາລະນາ ຊຶ່ງວຽກງານດັ່ງກ່າວແມ່ນເປັນວຽກງານທີ່ຕ້ອງໄດ້ມີການຂຶ້ນແຜນ ແລະ ງົບປະມານ ເຂົ້າໃນການໃຊ້ຈ່າຍສູງພິມຄວນ ເປັນຕົ້ນ: ນຳໃຊ້ເຈ້ຍທີ່ມີຄຸນລັກສະນະພິເສດໃນການພິມທະນະບັດ (ໃບເງິນ), ນ້ຳໝຶກ ພິເສດ ແລະ ອື່ນໆ ທີ່ຢູ່ໃນອົງປະກອບໃນການຈັດພິມ. ສະນັ້ນ, ຮຽກຮ້ອງມາຍັງທຸກຄົນທີ່ນຳໃຊ້ເງິນກີບ ໂດຍສະເພາະປະຊາຊົນລາວ ຈົ່ງ ພາກັນສົ່ງເສີມການນຳໃຊ້ເງິນກີບ, ຮັກສາເງິນກີບ ແລະ ຖະນຸຖະໜອມເງິນກີບ ເພື່ອໃຫ້ມີຮອບວຽນຂອງການນຳໃຊ້ໃຫ້ໄດ້ຫຼາຍ ແລະ ຈົ່ງພູມໃຈທີ່ເປັນຄົນລາວທີ່ມີສະກຸນເງິນກີບເປັນຂອງຊາດ ຂອງຕົນເອງຢ່າງມີກຽດ.

#ບົດຄວາມໂດຍ: ວັນນະສິດ ສິດທິລາດວົງສາ, ກົມນິຕິກຳ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ.

## ແລກປ່ຽນເງິນຕາຊະຊາຍ ຜິດລະບຽບກົດໝາຍບ້ານເມືອງ